
P r o t o k ó ł Nr 16/21 

 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z 23 marca 2021 r. 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godz. od 14
00 

do  15
00

.  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą 

obecności oraz burmistrz Trzcianki pan Krzysztof W. Jaworski. 

 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia.  

Spotkanie otworzył, witając wszystkich obecnych, przewodniczący komisji pan 

Edward Joachimiak. 

 

Ad 2) Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący komisji przedstawił porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu nr 15/21 z 16.02.2021 r. 

4. Rozpatrzenie petycji p. T. Garland dot. wyrażenia opinii przez radę gminy  

w sprawie przeprowadzenia referendum ludowego. 

5.  Rozpatrzenie petycji p. T. Garland dot. poparcia przez radę gminy 

Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społeczny Komitet 

Konstytucyjny.  

6. Informacja Burmistrza Trzcianki dot. organizacji ruchu na pl. Pocztowym  

w związku ze zdjęciem z porządku obrad w dniu 25.02.2021 r. projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi.  

7. Zamknięcie posiedzenia. 

Radni nie mieli uwag. Posiedzenie przebiegało zgodnie z ww. porządkiem 

posiedzenia.  

 

Ad 3) Przyjęcie protokołu nr 15/21 z 16.02.2021 r. 

Protokół Nr 15/21 z 16.02.2021 został przyjęty w głosowaniu: za 4, przeciw 0, 

wstrzymujących 1.  
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Ad 4) Rozpatrzenie petycji p. T. Garland dot. wyrażenia opinii przez radę gminy  

w sprawie przeprowadzenia referendum ludowego. 

 

Komisja, pismem Przewodniczącego Rady Miejskiej Trzcianki 

OR.152.5.2021.MD z 5.03.2021 r., otrzymała petycję pani Teresy Garland 

reprezentującej Tymczasową Radę Stanu Narodu Polskiego Społeczny Komitet 

Konstytucyjny z dnia 9.02.2021 r. w sprawie wyrażenia opinii przez radę gminy 

w sprawie przeprowadzenia referendum ludowego. Pismo wraz z petycją 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radny M. Walkowiak zwrócił uwagę, że mając na uwadze przepisy prawa, 

przedmiot petycji nie w kompetencjach rady. Jego zdaniem jest ona niezasadna, 

albo raczej nie skierowana tam gdzie winna być skierowana.  

 

 Przewodniczący komisji E. Joachimiak potwierdził, że podobne zdanie 

wyraził prawnik Urzędu Miejskiego, z którym konsultował niniejszą petycję. 

Radni nie są kompetentni do rozpatrywania petycji dot. ustroju całego kraju  

i propozycji zawartych w tej petycji.  

Przewodniczący zaproponował aby w odpowiedzi na petycję zawrzeć zapisy, że  

została ona skierowana do niewłaściwego organu ponieważ Rada Miejska 

Trzcianki nie jest właściwym organem do jej rozpatrzenia, tym bardziej że 

odnosi się ona do zasad o charakterze ogólnopolskim. Referendum tego typu 

może zarządzić Sejm, Prezydent i inne organy państwa.  

 W związku z tym Komisja zaproponuje Radzie Miejskiej skierowanie 

petycji do Rady Ministrów. Powyższe stanowisko dot. rozpatrzenia petycji 

Komisja przyjęła w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

 

Ad 5) Rozpatrzenie petycji p. T. Garland dot. poparcia przez radę gminy 

Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społeczny Komitet 

Konstytucyjny.  

Komisja, pismem Przewodniczącego Rady Miejskiej Trzcianki 

OR.152.6.2021.MD z 17.03.2021 r., otrzymała petycję pani Teresy Garland 

reprezentującej Tymczasową Radę Stanu Narodu Polskiego Społeczny Komitet 

Konstytucyjny z dnia 23.02.2021 r. w sprawie poparcia Rządu Tymczasowej 

Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego. Pismo 

wraz z petycją stanowi załącznik do protokołu.  
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 Przewodniczący komisji E. Joachimiak stwierdził, że petycję skierował 

Komitet, który chce jakby stworzyć alternatywę dla istniejącego ustroju, rządu 

itd. Stąd zdaniem przewodniczącego Komisji, jest to petycja skierowana 

niewłaściwie i zaproponował aby nie rozpatrywać petycji, a przekazać wg 

właściwości do organów naszego Państwa czyli Rady Ministrów. 

Z powyższą opinią zgodzili się pozostali członkowie Komisji w głosowaniu: za 

5, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

 

Ad 6) Informacja Burmistrza Trzcianki dot. organizacji ruchu na pl. Pocztowym  

w związku ze zdjęciem z porządku obrad w dniu 25.02.2021 r. projektu uchwały 

w sprawie rozpatrzenia skargi.  

Komisja otrzymała do wiadomości pismo Zastępcy Burmistrza Trzcianki 

RI.7226.1.2021.KS z 18.03.2021 r. dot. zatwierdzenia stałej organizacji ruchu 

na drodze gminnej 163120P – pl. Pocztowy w Trzciance. Pismo stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

 Przewodniczący komisji E. Joachimiak na wstępie przypomniał 

dotychczasowy tok rozpatrywania skargi na poprzednich posiedzeniach komisji 

i sesji Rady, na której posiedzenie nie został wprowadzony decyzją radnych. Na 

sesji 25.02.2021 r. burmistrza wnioskował o jej wycofanie i jednocześnie 

rozmawiał również ze skarżącymi. Stąd prosił aby burmistrz wypowiedział się 

w tej sprawie i przedstawił obecną sytuację. Dodał, że zgodnie z otrzymaną 

korespondencją do Starosta został przekazany wniosek o zatwierdzenie nowej 

organizacji ruchu na pl. Pocztowym. 

 

 Burmistrz Trzcianki K. W. Jaworski wyjaśnił, że odbył rozmowę  

z mieszkańcami aby wypracować stosowne rozwiązanie. Dodał, że takie 

kompromisowe rozwiązanie proponował przy rozpatrywaniu petycji, przy 

przeprowadzaniu konsultacji społecznych, które pokażą jakie rozwiązanie 

będzie najlepsze dla społeczności lokalnej, nie tylko oczekiwania skarżących. 

Na tym spotkaniu ustalono, że mimo harmonogramu działań zaproponowanego 

podczas rozpatrywania petycji, zobowiązał się sporządzić projekt organizacji 

ruchu przed konsultacjami, jako formę tymczasową, bo może konsultacje 

pokażą jakieś inne podejście do tego tematu. Konsultacje zostaną 

przeprowadzone na przełomie czerwca i lipca. Do tego czasu powinna 

obowiązywać nowa organizacja ruchu, która została przekazana do 

zatwierdzenia do Starostwa. Starosta zna temat i raczej powinien zaakceptować. 
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Nowa organizacja ruchu przewiduje zdemontowania dwóch znaków – nakaz 

skrętu w lewo w ul. W. Stwosza i zakaz jazdy w północną część pl. Pocztowego. 

W związku z powyższym ruch na pl. Pocztowym będzie umożliwiony dla 

każdego pojazdu. Niestety nadal jest problem z parkingami, bo inwestycyjnie 

tam nic nie można zmienić. Może po konsultacjach będą jakieś zmiany, np. 

taksówkarze znajdą inne miejsce i zwolnią się parkingi. Tylko tak liczba miejsc 

parkingowych może się zmienić. Na ten czas pozostaną one dla taxi, a ustalenia 

z konsultacji będą wprowadzane. Także ten projekt organizacji ruchu będzie 

mógł się zmienić, albo pozostanie jaki jest. Na ten czas spełniono oczekiwania 

skarżących, bo raczej Starosta przyjmie tą propozycję, stąd skarga na ten czas 

jest nieaktualna, bo oczekiwania zostały spełnione w momencie sporządzenia 

planu organizacji ruchu. Opinia przekazana Radzie Miejskiej mogłaby być 

zmieniona.  

 

 Radny Ł. Walkowiak ocenił, że dla niego sprawa dotycząca skargi na ten 

czas jest rozwiązana gdyż uzyskano tymczasowy kompromis. Cel osiągnięto, 

ruch zostanie otwarty. Natomiast teraz należy czekać na konsultacje, które 

przekażą opinie społeczne na ten temat, a teraz ruch zostanie otwarty. Na ten 

moment należy uznać sprawę za załatwioną.  

 

 Przewodniczący komisji E. Joachimiak zwrócił się z pytaniem czy należy 

uznać, że będzie zmiana organizacji ruchu, a kolejnym etapem będą konsultacje  

i będzie przedstawiony ewentualny kolejny projekt zmiany organizacji ruchu, 

jeżeli konsultacje wykażą, że takie coś powinno się zadziać.  

 

 Radny W. Kilian stwierdził pytająco. że rozumie iż ruch zostanie 

udrożniony ale nie zwiększy się liczba miejsc parkingowych? 

 

 Burmistrz K.W. Jaworski wyjaśnił, że na pl. Pocztowym jest 17 miejsc 

parkingowych i nie ma możliwości zmiany, bo tyle tam zaprojektowano i nie ma 

możliwości zwiększenia obszaru pl. Pocztowego. 13 miejsc jest po stronie 

zachodniej i 4 po stronie północnej. Większość z nich jest zajęta przez postój 

taxi, a pozostałe dla zaopatrzenia. Dokonano zmiany poprzez zlikwidowanie 

kopert na 4 miejscach w północnej części. Będzie tam znak parkowania do  

30 minut, bo w innym przypadku ruch tam nie miałby sensu. Przy zatoczce 

autobusowej również jest ograniczenie czasowe.  
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Radny W. Kilian pytał o możliwości wykonania dodatkowych miejsc 

parkingowych po zachodniej stronie, po przeciwnej stronie CIS?  

 

 Burmistrz K.W. Jaworski odpowiedział, że miejsca parkingowe zostały 

zapewnione w obszarze targowiska. Jest tam 67 miejsc parkingowych, poza 

dniami targowymi. Natomiast na pl. Pocztowym nawierzchnia na chodnikach 

jest z płyt, po których nie zaleca się jeżdżenia samochodami. Kilka płyt przy 

CIS, w trakcie prac wymieniono na wzmocnione, na wysepki aby móc 

dostarczyć coś do CIS. Natomiast ta przestrzeń będzie żyć, jak będą przebywać 

tam ludzie, a nie samochody. Może uda się zająć chodniki ogródkami 

gastronomicznymi, ab y ożywić to miejsce. Tam gdzie konieczne płyty 

wymieniono, ale na całości byłoby byt dużym kosztem.  

 

 Przewodniczący komisji pytał czy skarżący słysząc o tych rozwiązaniach 

byli zadowoleni czy chcieli innych zmian.  

 

 Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że w skardze są różne strony, różne 

oczekiwania i motywacje ale organizacja ruchu jest główną kwestią. Jest to 

spełnienie oczekiwań wyrażonych na spotkaniu ze skarżącymi.  

 

 Radny W. Kilian pytał o możliwości wjazdu z placu na teren targowiska, 

aby przyzwyczaić mieszkańców do miejsc parkowych na targowisku.  

 

 Przewodniczący komisji uzupełnił, że ta kwestia mogłaby być poddana 

analizie przy konsultacjach. Zwrócił uwagę, że są analizy pozyskania miejsc 

parkingowych przy ul. Chopina, o takich rozmowach słyszał.  Były też rozmowy 

o miejscach parkingowych przy ul. Orzeszkowej i przy Poczcie. Prosił  

o informację w tym temacie.  

 

 Burmistrz K.W. Jaworski potwierdził, że wszystkie te tereny są brane pod 

uwagę. Teren przy ul. Chopina jest terenem gminy i tu obecnemu dzierżawcy 

można zaproponować np. lokal na targowisku. Teren przy Orzeszkowej są 

analizy i wizualizacje na przyszłość. Są tam przewidziane przestrzenie 

parkingowe i można w przyszłości zrealizować. Natomiast przy ul. W. Stwosza 

jest przewidziana zabudowa wielorodzinna mieszkaniowa i w ramach takich 

inwestycji są zaplanowane parkingi dla przyszłych mieszkańców. Budowa 

samych parkingów nie byłaby zgodna z planem miejscowym.  
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 Przewodniczący komisji zaproponował podsumowanie dyskusji, mając na 

uwadze wypowiedź radnego Ł. Walkowiaka, poprzez głosowanie, kto jest za 

tym aby skargę na burmistrza Trzcianki dot. organizacji ruchu na pl. Pocztowym 

uznać za bezzasadną. Jako uzasadnienie tego wniosku należy przyjąć działania 

burmistrza, które podjął w tej sprawie od 25.02.2021 r. Dodał, że jeżeli wniosek 

powyższy zostanie przyjęty to proszą przewodniczącego Rady Miejskiej 

Trzcianki aby wcześniej przekazany projekt uchwały wycofać, bo komisja 

uznała brak zasadności skargi.  

Radni głosowali: za 2, przeciw 0, wstrzymujących 3.  

 

 W związku z powyższym przewodniczący Komisji zobowiązał się do 

przedstawienia informacji Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w powyższej 

sprawie na najbliższej sesji Rady Miejskiej Trzcianki i zgodnie z głosowaniem 

Komisji wycofanie wcześniejszego projektu uchwały, który mówił o zasadności 

skargi, a w związku z otrzymanymi wyjaśnieniami Komisja proponuje uznanie 

skargi za niezasadną.  

 

Ad 7) Zamknięcie posiedzenia. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia, przewodniczący Komisji 

zamknął posiedzenie. 

 

    Protokolant       Przewodniczący Komisji 

/-/Marzena Domagała               /-/ Edward Joachimiak      


